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PYSYVÄ MIKROBILÄÄKETYÖRYHMÄ 

 
 
 
Aika  10.2.2020 klo 14-16 
Paikka Ruokavirasto 
 Neuvotteluhuone C156C, Skype-yhteys 
 
Osallistujat  
 Kati Niinistö varapuheenjohtaja; SEP hevosjaosto 

Nina Kaario, MMM 
Katri Levonen, MMM 
Katariina Kivilahti-Mäntylä, Fimea 
Tita-Maria Muhonen, Fimea 
Ina Toppari, ETT 
Olli Ruoho, ETT 
Anna Mykkänen, YES hevossairaala 
Ritva Kaikkonen SEP hevosjaosto 
Annamari Heikinheimo, HYELTDK 
Paula Kurittu, HYELTDK 
Thomas Grönthal, SELL 
Heli Simojoki, YES; Saaren klinikka 
Mari Friman, YES, Saaren klinikka 
Katariina Eskola, YES pieneläinsairaala 
Jenni Sukura, YES pieneläinsairaala 
Satu Olkkola, Ruokavirasto 
Tarja Pohjanvirta, Ruokavirasto 
Henriette Helin-Soilevaara sihteeri, Ruokavirasto 
Miia Kontturi, Ruokavirasto 

 
 
 
1. Kokouksen avaus. 

Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 14.05. 
 
 

2. Esityslistan hyväksyminen ja edellisen kokouksen pöytäkirja 
Todettiin, että edellisen kokouksen pöytäkirja on hyväksytty sähköpostilla. 

• Lyhytversio pöytäkirjasta on julkaistu PMT:n kotisivulla: 

https://www.ruokavirasto.fi/viljelijat/elaintenpito/elainten-laakitseminen/pysyva-

mikrobilaaketyoryhma/pmt-muistiot/ 

  

https://www.ruokavirasto.fi/viljelijat/elaintenpito/elainten-laakitseminen/pysyva-mikrobilaaketyoryhma/pmt-muistiot/
https://www.ruokavirasto.fi/viljelijat/elaintenpito/elainten-laakitseminen/pysyva-mikrobilaaketyoryhma/pmt-muistiot/


  2 (3) 

  PÖYTÄKIRJA 
 
 
 
 

 

 
3. Eronneet ja uudet jäsenet. Esittelykierros. 

Katariina Thomson ja Merja Rantala ovat eronneet työryhmän jäsenyydestä työpaikan 
vaihtumisen takia. Kumpikin oli työnantajansa edustaja. 
. 
Yliopistollisen pieneläinsairaalan edustajana Katariina Thomsonin tilalla aloittaa Katarina Eskola. 
HYELTDK:n uusi varsinainen jäsen on Annamari Heikinheimo ja Paula Kurittu on nimitetty 
varajäseneksi. 
Päivitettiin alatyöryhmien jäsenet. 
 
 

4. Uuden puheenjohtajan valinta 
Heli Simojoki valittiin työryhmän uudeksi puheenjohtajaksi Katariina Thomsonin tilalle. Kati 
Niinistö jatkaa varapuheenjohtajana. 
 
 

5. Mikrobilääkesuositusten päivitys 
Eläinlääkäreille on koeluontoisesti kommentoitavana muutama indikaatio suosituksista 
Kapulassa. Kommentointi ei ole ollut kovin vilkasta.  
Suositusten kommentoinnista muistutetaan eläinlääkäreitä mm. Facebookissa ja eri 
koulutustilaisuuksissa. 
 
Keskusteltiin metafylaksian ohjeistuksesta. EU-eläinlääkeasetuksen mukaan jäsenmaat voivat 
antaa tarkempia ohjeita metafylaksian käytöstä ja siihen liittyvistä riskeistä. Todettiin, että 
mikrobilääkesuositukset olisivat sopiva paikka tälle ohjeistukselle ja kannatettiin ehdotusta, että 
metafylaksiaa koskevat ohjeet sisällytetään mikrobilääkesuosituksiin.  
 
 

6. Kentän ja PMT:n yhteistyö 
Tarkoituksena tehdä Kapulaan kanava, jonne eläinlääkärit voivat lähettää   kysymyksiä, jotka 
sihteerit välittävät PMT:lle pohdittaviksi. Tavoitteena saada tietoon kuulumisia kentältä, 
havaittuja ongelmia ym. Vastaukset tallennetaan Kapulaan eläinlääkärien nähtäväksi. 
 

 
7. AMR-NAPin toimenpiteiden toteumien päivitys 

Päivitetty dokumentti lähetetty tiedoksi jäsenille. Jos siitä puuttuu jotain, sen voi käydä 
päivittämässä täällä: https://link.webropolsurveys.com/S/535BB8A9D31E1FAF 

https://www.ruokavirasto.fi/viljelijat/elaintenpito/elainten-laakitseminen/pysyva-

mikrobilaaketyoryhma/mikrobilaakeuutisia/ 
 

  

https://link.webropolsurveys.com/S/535BB8A9D31E1FAF
https://www.ruokavirasto.fi/viljelijat/elaintenpito/elainten-laakitseminen/pysyva-mikrobilaaketyoryhma/mikrobilaakeuutisia/
https://www.ruokavirasto.fi/viljelijat/elaintenpito/elainten-laakitseminen/pysyva-mikrobilaaketyoryhma/mikrobilaakeuutisia/
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8. Ajankohtaisia kuulumisia työryhmän jäseniltä 

Tiettyjen mikrobilääkevalmisteiden saatavuushäiriöt tai puutteet hankaloittavat eläinten 
lääkitsemistä 
Seuraeläimille käytettyjen mikrobilääkettä sisältävien tablettivalmisteiden myynti on laskenut 
selvästi vuodesta 2011. 
 
 

9. PMT:n blogit vuonna 2020. 
Sovittiin aiheet ja kirjoittajat PMT:n blogille. Tavoitteena on julkaista tämän vuoden aikana 3-4 
blogia. 
 
 

10. EMA:n kysely kaskadista 
Esiteltiin lyhyesti vastauksia EMAn lähettämään kyselyyn kaskadin nojalla käytettävistä 
mikrobilääkkeistä. Kiitokset kaikille vastanneille. 
 

11. Muut asiat 

• EMA on julkaissut päivitetyn kategorisoinnin vet-mikrobilääkkeistä: 

https://www.ema.europa.eu/en/news/categorisation-antibiotics-used-animals-

promotes-responsible-use-protect-public-animal-health 

• EMAssa työn alla uuden eläinlääkeasetuksen mukaiset luettelot mikrobilääkkeistä, 
jotka varataan ihmisten käyttöön. 

 
 

12. Kokouksen päättäminen ja seuraavasta kokouksesta sopiminen 
Seuraava vuosikokous pidetään viikolla 7 vuonna 2021.  
 
Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 15.45. 

 

https://www.ema.europa.eu/en/news/categorisation-antibiotics-used-animals-promotes-responsible-use-protect-public-animal-health
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